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Minuta ședinței Consiliului Consultativ din 22 iulie 2020 
 
22 iulie 2020, 12.00 – 12.30 
 

 

Introducere 

 
Vicepreședintele ANCOM, Eduard LOVIN, urează bun venit participanților la primul Consiliu 
Consultativ desfășurat online și prezintă Agenda întâlnirii. 
 
1. Adoptarea Agendei 
 
Vicepreședintele ANCOM enumeră documentele supuse dezbaterii și solicită observații asupra 
agendei, care conține minuta ședinței Consiliului Consultativ al ANCOM din data de  3 
decembrie 2019, Proiectul de măsuri al Autorității Naționale de Administrare și 
Reglementare în Comunicații pentru stabilirea tarifului maxim de terminare a 
apelurilor la puncte fixe, pe baza unui model de calculație a costurilor și sinteza 
observațiilor. 

În lipsa oricăror remarci, agenda este adoptată în forma propusă de ANCOM. 

2. Minuta întâlnirii anterioare 
 
Vicepreședintele ANCOM solicită observații cu privire la Minuta şedinţei Consiliului Consultativ 
din 3 decembrie 2019. În lipsa oricăror remarci, minuta este adoptată în forma propusă de 
ANCOM. 

 
3. Proiectul de măsuri pentru stabilirea tarifului maxim de terminare a apelurilor la 
puncte fixe, pe baza unui model de calculație a costurilor 

Vicepreședintele ANCOM dă cuvântul dnei Roxana Cîrjan, Șef Serviciu Audit şi Contabilitatea 

Costurilor din cadrul Direcției Reglementare Economică, pentru a prezenta sinteza observațiilor 

primite de Autoritate în perioada de consultare publică a proiectului de decizie. 

Reprezentantul ANCOM realizează o scurtă trecere în revistă a principalelor observații care au 
generat modificări corespunzătoare în proiectul de decizie al Autorității. Toate observațiile 
primite pe marginea proiectului de decizie, precum și răspunsurile oferite de către Autoritate pot fi 
consultate pe larg în documentul de sinteză a observațiilor, elaborat de ANCOM în urma 
procesului de consultare publică și publicat pe site-ul Autorității. 

Vicepreședintele ANCOM solicită observații suplimentare față de cele transmise în perioada de 
consultare publică pe marginea proiectului de decizie aflat la punctul 3 pe agenda ședinței 
Consiliului Consultativ, în măsura în care există argumente noi față de cele prezentate deja. 

Reprezentantul Telekom ia cuvântul și face referire la perioada de tranziție și la oportunitatea 
utilizării unei pante de ajustare graduală, dorind să puncteze faptul că în cazul unei scăderi 
puternice a ratelor de terminare, așa cum se arată chiar și în raportul Sinopsis (la care se face 
referire în cazul sintezei observatiilor), opinia exprimată de 60% dintre respondenți este în 
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favoarea unei perioade de tranziție care să permită operatorilor să facă toate modificările 
necesare în contracte și în sistemele de facturare. Totodată, Reprezentantul Telekom adaugă 
faptul că, în cazul unor diferențe semnificative între valorile curente și cele viitoare, se justifică 
utilizarea unei pante de ajustare, care poate fi, după cum poate fi observat în raport, de 4 ani 
(20% dintre respondenți indicând această perioadă), de 2-3 ani conform unui procent de 17% 
dintre respondenţi, iar in opinia BEREC, nu mai mult de 3 ani.  Având în vedere aceste 
considerente și faptul că în cazul Telekom este vorba de o reducere de aproximativ 30%, acesta 
solicită ca termenul de implementare a noilor tarife să fie cel puțin la data de 1 ianuarie 2021. De 
asemenea, dorește să afle care este poziția ANCOM sau planurile Autorității în ceea ce privește 
implementarea noilor rate unice a apelurilor de terminare, având în vedere că actul de 
implementare sau actul delegat urmează să fie adoptat și dacă are în vedere aplicarea unei pante 
de ajustare.  
De asemenea, dorește să afle dacă ANCOM deţine informații despre cum vor fi tratate în cadrul 
actului de implementare tarifele de terminare a apelurilor care provin din statele care sunt în 
afara spațiului european, având în vedere că același raport susține tarifarea acestor apeluri pe 
baze comerciale sau pe baza principiului reciprocității. 

Reprezentantul ANCOM menționează că raportul Sinopsis este o sinteză a observaţiilor la 
consultarea pe care Comisia Europeană a avut-o vis a vis de scopul actului de implementare, care 
conține şi o serie de întrebări preliminare în baza cărora Comisia urmează să-şi fundamenteze 
propunerea. Reprezentantul ANCOM precizează că documentul final nu a apărut încă, urmând a fi 
supus consultării în cadrul BEREC cel mai probabil luna viitoare şi adoptat până la finalul anului. 
Reprezentantul ANCOM menționează că Autoritatea nu cunoaște poziția Comisiei față de aceste 
observații.  

Reprezentantul Telekom dorește să afle poziția Autorității în cadrul perioadei de consultare la 
chestionarul respectiv. 

În ceea ce privește apelurile din afara spațiului economic european, reprezentantul ANCOM  
menționează că s-a trimis Comisiei Europene exact aceeași analiză exhaustivă ca răspuns la 
consultarea desfășurată. Poziția ANCOM a fost identică cu cea care a fost expusă pe larg și în 
expunerea de motive. Au fost semnalate aceleași bariere legale, Autoritatea cunoscând faptul că 
în alte state este o diferență de abordare, dar așteptă punctul de vedere al Comisiei cu privire la 
aceste aspecte, sperând că vor fi luate în considerare în analiză. În ceea ce ține de poziția ANCOM 
față de implementare, reprezentantul Autorității menționează că nu se poate specula în ceea 
ce privește atribuțiile care îi vor reveni. 

În continuare, reprezentantul Telekom solicită prelungirea termenului de implementare până 
la data de 1 ianuarie 2021 şi, la solicitarea reprezentanților ANCOM de a argumenta solicitarea, 
reprezentantul Telekom subliniază că reducerea semnificativă a tarifelor de terminare, de 
aproximativ 30% necesită o perioadă de tranziție mai lungă și o eventuală pantă de ajustare.  

Un reprezentantul ANCOM şi Vicepreședintele ANCOM arată că nu mai poate fi acordată o 
pantă etapizată de scădere a tarifelor având în vedere ca această perioadă de tranziție pe care o 
solicită acum Telekom a fost acordată deja, procesul de ajustare a tarifelor de terminare în 
vigoare fiind unul anevoios, care a durat 2 ani.  

În lipsa altor sugestii şi observaţii, Vicepreședintele ANCOM declară că urmează consultarea 
europeană a proiectului, care presupune ca Comisia Europeană, BEREC și celelalte state membre 
să poată transmite observații asupra proiectului de decizie în termen de 30 de zile, adoptarea 
având loc ulterior acestei perioade.  

Având în vedere că la punctul diverse nu sunt intervenții, vicepreședintele ANCOM mulțumește 
pentru prezență și declară închisă ședința de Consiliu Consultativ. 

 

 


